
 

 
Geachte heer Velt, 

 

Op 29 januari jl. heeft u namens uw fractie vragen gesteld over de door Optisport 
gewenste tariefverhoging voor zwembaden en sporthallen. Met deze brief 
beantwoorden wij de raadsvragen van Lokaal Belang als volgt: 

 
1. Lokaal Belang vindt de toegankelijkheid voor sport en bewegen erg 

belangrijk; deelt u die mening? 
Antwoord: Dit is het college met u eens. Sport en bewegen is ontzettend 
belangrijk voor de algemene gezondheid en het welbevinden van de 
inwoners van de gemeente Barneveld.  
 

2. De regiomanager stelt dat de ‘spelregels in Barneveld anders zijn dan zoals 
landelijk dat doet’. Er zijn zo’n 80 gemeenten waarbij Optisport de exploitatie 
verzorgd; ook middels een B.V.  
 
A. Wat maakt de gemeente Barneveld dan anders ten opzichte van andere 

gemeenten? 
Antwoord: Het college kan deze vraag niet goed beantwoorden omdat wij 
niet alle details van contracten bij andere gemeenten kennen. 
Wij staan wel in contact met andere gemeenten.  
 

B. De regiomanager stelt dat ‘de exploitatie verliesgevend is, al jaren’. Dit 
verbaasd ons enigszins. Voor het eerst worden wij geconfronteerd met 
een negatief jaarresultaat. Hoe kijk het college tegen deze uitspraak 
aan? 
Antwoord: Het college is ook verbaasd over deze uitspraak. Er wordt 
jaarlijks aan de gemeenteraad gerapporteerd. Als bijlage bij de 
rapportage is de jaarrekening (inclusief controleverklaring) opgenomen. 
De financiële resultaten over de afgelopen jaren waren als volgt:   
2020: € 89.662 positief 
2021: € 10.881 negatief 
2022: € 41.767 positief 
2023: € 213.258 negatief 
 

C. Verder stelt de regiomanager dat ‘de gestegen energie-, personeels- en 
onderhoudskosten volledig voor rekening komen van Optisport’.  
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Het suggereert in onze ogen dat dit bijzonder zou zijn. Klopt het dat deze 
kosten conform contract ook gewoon voor rekening en risico van 
Optisport zijn? 
Antwoord: Ja, Optisport is een overeenkomst aangegaan om de 
maatschappelijke accommodaties voor eigen rekening en risico te 
exploiteren. Dit is opgenomen in artikel 1.2 van de 
exploitatieovereenkomst. Zie ook antwoord bij vraag 2D. 
 

D. Hoe kijkt de gemeente  tegen deze uitspraak aan? Wat heeft de 
gemeente eventueel wel bijgedragen met betrekking tot deze kosten? 
Antwoord: Gezien de gemaakte afspraken in de exploitatieovereenkomst 
is het voor de hand liggend dat de genoemde kosten voor rekening van 
Optisport zijn.  
In de exploitatieovereenkomst is tevens in artikel 4.6 opgenomen dat, bij 
een stijging van meer dan 5% van de energiekosten in één jaar, Optisport 
en de gemeente met elkaar in gesprek kunnen gaan. Hier is gehoor aan 
gegeven. De afgelopen jaren zijn er diverse handreikingen gedaan: 
- In 2019 is er € 25.000,- gecompenseerd in relatie tot energiekosten; 
- In 2020 is er € 20.000,- gecompenseerd in relatie tot energiekosten; 
- Er is Optisport aangeboden om in te stappen in het collectief 
energiecontract van de gemeente Barneveld;  
- Er is een afdekdeken voor het Oosterbosbad aangeschaft om de 
energiekosten te beperken;  
- In 2021 t/m 2023 is € 15.000,- gecompenseerd in relatie tot 
energiekosten. 
 

3. Zonder uiteraard op de details in te gaan, maar kunt u wat vertellen over de 
stand van zaken met betrekking tot de onderhandelingen? Welke 
mogelijkheden ziet het college? De regiomanager benoemt vier ‘smaken’. 
Antwoord: Deze gesprekken worden op dit moment met Optisport gevoerd.  
De mogelijkheden worden daar verder besproken / uitgewerkt.  
 

4. Eerder stelde onze fractie een vraag in de commissie hoe het loopt met de 
afspraken waaraan Optisport zich moet houden, zoals op het gebied van 
verduurzaming. Hoe gaat het momenteel in algemene zin met het nakomen 
van bedrijfsmatige afspraken door Optisport? 
Antwoord: Het college is niet geheel tevreden omdat we geconstateerd 
hebben dat Optisport zich bedrijfsmatig soms niet of moeizaam aan de 
afspraken houdt. Zoals bijvoorbeeld het tijdig aanleveren van de 
jaarrekening, discussies over de energieafrekeningen en verplichte EML 
maatregelen. Daar voeren we momenteel het goede gesprek over met 
Optisport. Daar zullen we dit jaar nog meer op sturen.  
 

5. Blijft het college vasthouden aan de gemaakte afspraken die contractueel in 
2025 zijn vastgelegd? 
Antwoord: Ja, het college ziet geen reden om van gemaakte afspraken af te 
wijken.  
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6. A. Hoe kunnen we ervoor zorgen dat de prijzen betaalbaar blijven voor onze 
inwoners, ook voor inwoners met een kleinere portemonnee, zodat iedereen 
die dat wil mee kan blijven doen met sporten en bewegen? 
Antwoord: Er heeft een indexatie over de tarieven plaatsgevonden met de 
cijfers van het Centraal Bureau voor de Statistiek. Optisport mag de tarieven 
jaarlijks indexeren met een indexcijfer dat terug te vinden is op de website 
van het Centraal Bureau voor de Statistiek. Dit indexcijfer speelt in op de 
behoefte van de samenleving. Niet alleen de prijzen maar ook de inkomsten 
worden jaarlijks geïndexeerd.  
Uiteraard kunnen inwoners waarvan het (gezamenlijke) inkomen niet hoger 
is dan 110% van de bijstandsnorm (voor schoolkosten en zwemles: 120%) 
gebruik maken van de minimaregeling van de gemeente Barneveld.  
 
B. Welke gevolgen heeft het doorvoeren van deze tariefverhoging naar 
verwachting op de prijzen van de zwembaden en sporthallen en de 
activiteiten die daar plaatsvinden. 
Antwoord: De prijzen van de zwembaden en sporthallen vallen onder de 
maatschappelijke tarieven die Optisport mag indexeren. De prijzen van 
zwembaden en sporthallen zullen toenemen. 
 
C. Hoe gaan we om met toekomstige tariefverhogingen? 
Antwoord: Tariefverhogingen zijn toegestaan zolang er conform de 
exploitatieovereenkomst wordt geïndexeerd.  

 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 

 
 
 
 

W. Wieringa              J. van der Tak 
secretaris,                 burgemeester, 
 
 
 


